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V A N O N Z E R E D A C T E U R

CHRISTOF VANSCHOUBROEK
BRUSSEL | De federale ambte

naren zijn niet te spreken over
het nieuwe systeem van vergoe
dingen voor ‘speciale’ uren dat
staatssecretaris voor Ambtena
renzaken Hendrik Bogaert
(CD&V) in alle departementen
wil invoeren. Bij Financiën, het
grootste korps, ligt bovendien de
gigantische herstructurering
zwaar op de maag. 
‘Sommige ambtenaren zullen er
op vooruit gaan, maar er zullen
er ook zijn die minder zullen ver
dienen’, zei Bogaert voor de zo
mer al bij de voorstelling van zijn
plan om voor alle ‘speciale’ uren
die ambtenaren presteren, één
en hetzelfde vergoedingssysteem
in te voeren. Momenteel bestaan
er niet minder dan 29 verschil
lende soorten premies en toela
gen voor overuren, nachtwerk en
weekendwerk, afhankelijk van de
administratie waar iemand
werkt. Er werd ook een ploegen

systeem uitgewerkt, vooral be
doeld voor de douaniers die in de
toekomst in de haven dag en
nacht op post zullen zijn.
Maar de vakbonden vinden die
plannen maar niets. De liberale
vakbond VSOA en de christelijke
vakbond ACV hebben gisteren
hun njet al gegeven. De socialisti
sche vakbond ACOD heeft dat

nog niet gedaan, maar dat ge
beurt waarschijnlijk vandaag. ‘Ik
wil niet voor mijn beurt spreken,
maar het ziet ernaar uit dat wij
ook op een njet afstevenen’, zegt
Guido Rasschaert van het ACOD.
Probleem is dat sommige groe
pen in het eengemaakte systeem
slechter af zullen zijn. Onder
meer de sociale inspectiedien
sten vrezen dat ze erop achteruit
zullen gaan.
‘De reacties waren fel, maar ik zal
proberen om de meningsver
schillen te overbruggen’, zegt Bo
gaert. ‘Toch blijft het uiteindelijk
de regering die beslist.’
Vooral de douaniers vinden het
nieuwe systeem onaanvaardbaar.
Ze vrezen dat ze veel minder zul
len verdienen dan in het systeem
van overuren waarin ze nu wer
ken. ‘De details moeten nog uit
gewerkt worden, maar er volgen
waarschijnlijk stiptheidsacties in
de havens en de luchthavens op 4
oktober’, zegt Marc Nijs van het
ACV bij Financiën. De kans is
heel groot dat dan ook in andere
diensten van Financiën acties
volgen. 
Er is ook veel ongenoegen over
de globale herstructurerings
plannen. Zo denkt de directie
van Financiën eraan om te knip
pen in bepaalde vergoedingen en
worden heel wat belastingkanto
ren gesloten. De andere over
heidsdiensten bekijken op hun
beurt dan weer of ze parallel met
Financiën acties gaan organise
ren.

Het ongenoegen bij de
ambtenaren over de
plannen van Hendrik
Bogaert is groot. De
douane denkt aan
stiptheidsacties op
4 oktober in de
(lucht)havens.

PROTEST TEGEN NIEUWE REGELING ‘SPECIALE’ UREN

Federale ambtenaren
bereiden opstand voor

NEGATIEF ADVIES VOOR
JUST UNDER THE SKY

BRUSSEL | De stad Brussel
krijgt het advies om het winkel
centrum Just under the Sky aan
de Van Praetbrug op de grens
tussen Schaarbeek en Laken
geen sociaaleconomische ver
gunning toe te kennen.
Het Nationaal SociaalEcono
misch Comité voor de Distribu
tie, met daarin onder meer de
zelfstandigenorganisaties, heeft
een negatief advies gegeven over het project. Er zijn onder meer
bedenkingen bij de gevolgen die het project, vlakbij een cruciale
invalsweg voor veel pendelaars, zou hebben op de mobiliteit in
en naar de stad.
Het advies is niet bindend, maar als de stad beslist om toch een
sociaaleconomische vergunning af te leveren, zal ze wel vol
doende argumenten moeten geven waarom ze het negatief ad
vies naast zich neerlegt. 
Onder meer de ondernemersorganisatie NSZ reageert tevreden.
‘Hopelijk zegeviert na het negatieve advies het gezond verstand’,
zegt voorzitster Christine Mattheeuws.
Just under the Sky, een project van de groep Mestdagh, is een
van de drie grote winkelcentra die worden gepland in de Brus
selse Noordrand. Het project zou netto 35.615 vierkante meter
winkeloppervlakte bevatten, waarvan het grootste gedeelte vol
gens de plannen naar grote gespecialiseerde handelszaken moet
gaan (DS 12 september).
Just under the Sky heeft al wel een bouwvergunning en een mi
lieuattest gekregen.  (wwi)

Christine Mattheeuws. © rr

Test
voorspelt

slaagkansen
Een goed testresultaat betekent

meer kans op slagen. ‘Dat kun je in
een nietbindend studieadvies
meegeven’, vindt psycholoog

Wouter Duyck.

GENTSE PROFESSOR PROBEERDE ORIENTERINGSPROEF EERSTEJAARS UIT

BRUSSEL | De liberale politi
cus André Kempinaire (83) is za
terdag overleden in Avelgem. Dat
heeft de familie nu bekendge
maakt, na de crematie en de as
verspreiding, die in intieme
kring plaatsvonden.
André Kempinaire was kamerlid
van 1965 tot 1995, met een korte

André Kempinaire overleden

POSTUUM

onderbreking tussen 1968 en
1971. Hij was verschillende keren
staatssecretaris (Ambtenarenza
ken, Buitenlandse Handel, Ont
wikkelingssamenwerking) en
één keer Vlaams minister. 
Kempinaire was lid van de vrij
metselaarsloge Het Grootoosten
van België. (g.teg.)

‘Ik zal proberen de
meningsverschillen
te overbruggen,
maar uiteindelijk
beslist de regering’
HENDRIK BOGAERT
Staatssecretaris voor
Ambtenarenzaken
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V A N O N Z E R E D A C T E U R

TOM YSEBAERT
GENT | Het aantal jongeren

dat naar de universiteit (en de
hogescholen) trekt, neemt al ja
ren toe. Tegelijk zakken de slaag
cijfers. Daarom klinkt de roep
om een toelatings of oriënte
ringsproef steeds harder. Maar
dat ligt politiek moeilijk.
Wouter Duyck, professor in de
cognitieve psychologie aan de
Universiteit Gent, heeft samen
met collega’s Filip De Fruyt en
Yves Rosseel zo’n proef uitgepro
beerd bij eerstejaars. En als hij
die resultaten vergelijkt met hun
examenresultaten, komt hij tot
de conclusie dat de test in hoge
mate de slaagkansen voorspelt.

De test werd afgenomen bij de
eerstejaars psychologie en peda
gogiek, en als controle in de ba
chelors rechten, politieke weten
schappen, sociologie en commu
nicatiewetenschappen. Aan de
hogeschool Howest kregen de
studenten toegepaste psycholo
gie de test. Hij werd afgenomen
in oktober vorig jaar.
Aangezien statistiek een groot
struikelvak is in het eerste jaar,
ging de test rekenkundige vaar
digheden en logisch redeneerver
mogen na. De vragen waren niet
zo moeilijk. Een voorbeeld: een
auto verbruikt zes liter benzine
per honderd kilometer. Hoeveel
verbruikt hij op 250 kilometer?
Toch scoorden de universiteits
studenten gemiddeld ‘maar’ 15
op 20, die van Howest 10,5. Een
op de drie studenten haalde min
der dan 13 op 20. ‘Terwijl pakweg
16 op 20 toch een must is om die
statistiek aan te kunnen’, vindt
Duyck.
Hij vergeleek de score bij de test
daarna met de resultaten bij de
examens. En hij bespeurde een
sterke correlatie (van .50, weten
schappelijk uitgedrukt). ‘Met an
dere woorden: wie 18 op 20
scoorde op de test, bleek een
slaagkans van 90 procent te heb
ben in eerste zit’, zegt hij.

Individueel advies

Voor de professor is het duidelijk
dat zo’n test zin heeft. ‘Niet om er
een bindend oordeel aan te kop

pelen, wel om een individueel ad
vies te kunnen geven, in de trant
van “mensen met uw resultaat
hebben deze slaagkansen”. Ze be
slissen daarna zelf. We willen
niemand vooraf uitsluiten, dat
wil de overheid ook niet. Er zul
len er uiteraard zijn die het er
slecht van afbrengen op de test
en die later toch slagen, omdat ze
hard knokken.’
Volgend jaar wil Duyck de test
herhalen en er nog aspecten als
taalvaardigheid en interesse en
motivatietests aan toevoegen.
‘Hopelijk springen andere facul
teiten ook op de kar en doet ooit
de hele universiteit mee.’ 

Leuvense psychologen namen
onder impuls van professor Piet
Janssen eind jaren negentig de
Chrysostomosproef af bij zesde
jaars van het secundair, en ook
die bleek een sterke voorspellen
de waarde te hebben. Zo was van
de studenten met de laagste sco
res in de proef, 92 procent niet
geslaagd aan de universiteit.
Geert Schacht, afdelingshoofd
studie en loopbaanadvies van de
UGent, wil wat kanttekeningen
plaatsen. ‘Als de lat hoog ligt in
zulke proeven, heb je veel “valse
negatieven”, mensen die onte
recht een ongunstig advies krij
gen. Te veel potentieel succesrij

ke kandidaten afwijzen staat
haaks op de doelstelling van de
kennismaatschappij die we wil
len zijn, en die zoveel mogelijk
gediplomeerden hoger onderwijs
wil.’Voor Schacht zijn de school
resultaten uit het secundair on
derwijs (vertaald in het advies
van de klassenraad) nog altijd ‘de
minst slechte voorspeller.’ 
Vlaams minister van Onderwijs
Pascal Smet wacht op een stand
punt van de rectoren vooraleer
een beslissing te nemen. ‘Er lig
gen nog verschillende denkspo
ren voor: een breed eerste jaar,
een oriëntering, begeleiding. Ik
wil het koppelen aan de hervor
ming van het secundair, want
daar moet het al beginnen.’ 
De rectoren hebben zich al her
haaldelijk voorstander van een
nietbindende proef getoond. Een
werkgroep met mensen van de
universiteiten, de hogescholen en
het middelbaar onderwijs buigt
zich over de materie. In een ad
vies van 2011 sprak de Vlaamse
Interuniversitaire Raad (Vlir)
zijn voorkeur uit voor een oriën
teringstraject, veeleer dan een
eenmalige proef. Dat traject zou
dan starten voor het einde van
het secundair.

Het onderwerp komt aan bod op een
studiedag van Icor vandaag in
Diepenbeek en op een
studienamiddag van het VVKHO in
Brussel op 5 oktober.
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‘We willen
niemand
vooraf
uitsluiten’
WOUTER DUYCK
Psycholoog
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